
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 376 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 8. marts 2007 
 

Spørgsmål 376: 
"Ministeren bedes oplyse, om ministeren er uenig i de oplysninger, der blev 

offentliggjort på konferencen om Kræft på Christiansborg den 6. marts 

2007, hvoraf det fremgik, at ser man på hele patientforløbet, så er det kun 

omkring 5 procent af forløbene, der er i overensstemmelse med de gæl-

dende behandlingsanbefalinger i de såkaldte referenceprogrammer, der 

angiver retningslinierne for en sundhedsfaglig acceptabel behandling?" 

 

Svar: 
Til brug for min besvarelse har jeg indhentet en udtalelse fra Sundhedssty-

relsen, som oplyser følgende: 

 

”Sundhedsstyrelsen har kontaktet Det Nationale Indikatorprojekt, som har 

udarbejdet de tal, der mundtligt blev citeret på konferencen om kræft på 

Christiansborg den 6. marts 2007. Det Nationale Indikatorprojekt oplyser, at 

de bagvedliggende data ikke er offentliggjort, hvorfor styrelsen ikke har haft 

mulighed for at foretage en vurdering af disse. Styrelsen har desuden fået 

oplyst, at de opgjorte data alene omhandler ikke-kræftrelaterede sygdoms-

områder under Det Nationale Indikatorprojekt.” 

 

På denne baggrund har jeg ikke mulighed for at forholde mig til, herunder 

være enig eller uenig i, de oplysninger, der refereres til i spørgsmålet. 
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